
 

 

 
   

Orientering om Ministeriernes Børnehus   

På Børne- og Ungdomsudvalgets møde den 24. november 2021 blev 

der efterspurgt en orientering vedrørende sagen om de fremtidige 

rammer for Ministeriernes Børnehus.  

 

Vedlagt er henvendelser fra Ministeriernes Børnehus af den 3. 

november 2021 og 24. november 2021 samt borgmesterens svar, hvori 

der redegøres for sagen.  

 

Resumé  

Ministeriernes Børnehus er en selvejende daginstitution beliggende på 

hhv. Vester Voldgade 123 og Frederiksholms Kanal 28 D.  

 

Særligt faciliteterne beliggende på Frederiksholms Kanal 28 D er 

nedslidte og ikke lever op til tidssvarende daginstitutioner i KK. Ifølge 

Tingbogen ejes bygningen af Ministeriernes Børnehus og grunden 

tilhører Bygningsstyrelsen.   

 

KEID vurderer, at der er behov for en større investering i form af 

totalrenovering eller nyopførelse. KEID er i den forbindelse i dialog med 

Bygningsstyrelsen. Bygningsstyrelsen ønsker en fremtidig løsning, der 

evt. omfatter opførelse af et større byggeri, der foruden institution også 

kan rumme eks. kontorfaciliteter. 

 

Videre proces 

KEID er i dialog med Bygningsstyrelsen for at afklare, hvad der er muligt 

at indgå aftale med Bygningsstyrelsen om.  
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Til Børne- og Ungdomsudvalget  



From: 
Sent: Wednesday, November 3, 2021 08:27 
To: anne hede@kk.dk <anne hede@kk.dk>; Gorm Gunnarsen@kk.dk <Gorm Gunnarsen@kk.dk>; 
Helle Bonnesen@kk.dk <Helle Bonnesen@kk.dk>; jens kristian lutken@kk.dk 
<jens kristian lutken@kk.dk>; Klaus Mygind@kk.dk <Klaus Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen@kk.dk 
<Knud Holt Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge@kk.dk <Laura Rosenvinge@kk.dk>; 
Niko Grunfeld@kk.dk <Niko Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden@kk.dk <Sofie Seidenfaden@kk.dk>; 
Tommy Petersen@kk.dk <Tommy Petersen@kk.dk> 
Cc: Anna Sophie Wiese <fiewiese@gmail.com>; Morten Østergaard Jensen <oester@kk.dk>; Torsten Bak 
<torsba@kk.dk>; Mette Kilde Corfitzen <zg73@kk.dk>; Helge Vagn Jacobsen <hj@kk.dk>; John Dahl
Pedersen <johnda@kk.dk>; tommyo@kk.dk <tommyo@kk.dk>; Sandy Haremst <GT3J@kk.dk>; Thomas 
Hermann Lang <RB3C@kk.dk>; Torben Pilgaard <C41G@kk.dk>; Jens Svane <jsvane@kk.dk>; Ministeriernes 
Børnehus <post@miniborn.dk>; 

Subject: Bevar vuggestuen i Frederiksholms Kanal 28D 

Til Borgerrepræsentationen 

Vi skriver til jer, idet vi har store vedligeholdelsesproblemer med den ene af de bygninger, som 
Ministeriernes Børnehus er beliggende i; Frederiksholms Kanal 28 D. 

Bygningen ejes af Ministeriernes Børnehus og grunden tilhører staten. 

Børne- og Ungdomsforvaltningen betaler en del af de bygningsmæssige udgifter, i forbindelse med 
institutionsdrift, jf. driftsoverenskomstens bestemmelser om indvendigt vedligehold. Disse midler 
meldes ud i børnehusets årlige budget. Problemet er, at vores gamle og utidssvarende bygning 
medfører stigende udgifter til løbende renovering, som ikke bliver dækket gennem 
driftsoverenskomsten, og som børnehuset derfor har uforholdsmæssigt store administrative og 
økonomiske udgifter til at få dækket; midler som ellers burde gå til børnepasning. 

Som det fremgår af vedhæftede referat, er der dokumenteret et vedligeholdelsesefterslæb for 
ejendommen. Et efterslæb, der på ingen måde kan dækkes af de beløb, som institutionen 
modtager i vedligeholdelsestilskud fra Børne- og Ungdomsforvaltningen. 

BUF og KEID deler på denne baggrund vores opfattelse af, at der bør foretages en 
gennemgribende renovering af bygningen. Ved besigtigelse af bygningen den 9. juni 2022 kunne 
BUF og KEID da også med egne ord konstatere, at bygningen langt fra lever op til Københavns 
Kommunes standarder for institutioner, og at det er nødvendigt, at institutionen, BUF og KEID 
samarbejder koordineret med henblik på at få en plan for renovering af bygningen på plads inden 
budgetforhandlingerne til foråret 2022 jf. vedhæftede referat fra mødet. 

Henset til bygningens stand, alder og omfanget af renoveringsopgaver var der i øvrigt enighed om, 
at det vil være mest hensigtsmæssigt helt at udskifte bygningen fremfor at totalrenovere, men at 
der var behov for en hurtig indsats, med henblik på at rette op på de mest akutte forhold. 



På den baggrund blev det aftalt, at KEID i sensommeren ville afklare mulighederne for at etablere 
en ny bebyggelse på grunden. 

Imidlertid kan vi forstå, at KEID ikke som lovet har afdækket de muligheder, der er i forhold til 
renovering/genopførelse af vores bygning, og at der heller ikke pt. arbejdes på, at afsætte midler 
til hel eller delvis renovering heraf. Efter hvad vi har fået oplyst, er KEID uden at inddrage os alene 
gået i dialog med Bygningsstyrelsen om at få afskaffet vores rettigheder til at have en selvstændig 
vuggestue-bygning på grunden, til fordel for at Bygningsstyrelsen kan etablere et større 
kontorbyggeri der, hvor vores vuggestue i dag ligger. 

Vi føler os på denne baggrund sctm gidsler, da grunden til at vi står i denne situation er, at KK 
igennem de mere end 70 år, vi har drevet en velfungerende institution i bygningen, ikke har afsat 
midler (som i ingen midler) til løbende vedligehold og modernisering heraf. Til gengæld har 
kommunen sparet lejeudgifter på mellem en halv og en kvart million om året, ved at vi selv stiller 
vores bygning til rådighed for kommunen. 

Vi kan ikke forstå, at vores ønske om at få tidssvarende rammer for institutionen skal medføre 
væsentlige forringelser for børnenes og institutionens vilkår i Indre By, og håber derfor, at der er 
opbakning i borgerrepræsentationen til at bevare børnenes rum i byen igennem institutionens 
rettigheder til at have en selvstændig vuggestuebygning på grunden. 

Vi håber derfor, at borgerrådgivningen vil give KEID til opdrag at sikre de fremtidige rammer for 
vuggestuen, så vi kan få gang i den renovering, som vi er blevet stillet i udsigt. 

Såfremt det ikke er muligt helt at udskifte bygningen håber vi, at vi i det mindste, at vi kan få afsat 
tilstrækkelige midler til en fremadrettet løbende administration og renovering af bygningen, der 
over tid kan løfte den op til Københavns Kommunes standarder for institutioner. 

De bedste hilsner 

_,inisteriernes børnehus 



Referat 

Besigtigelse af bygningsmassen Frederiksholms Kanal 28D 
9. juni 2021 kl. 15.30-16:30

Deltagere: 
Fra KEID: Centerchef, John Dahl-Pedersen, Kontorchef Torben Pilgaard og Fuldmægtig, Thomas 
Hermann Lang, 
Fra BUF: Centerchef- resurser. Mette Kilde Corfitzen, Teamleder for bygningsdrift, Torsten Bak 

Referat 

Mødet var kommet i stand på initiativ fra FOBU efter institutionen i en årrække har forsøgt at få en 
dialog med Københavns Kommune ved KEID og BUF om administrationen af bygningen Frederiks 
Holms Kanal 28 D, på baggrund af en række konkrete udfordringer i relation til bygningernes 
stand, herunder dårligt indeklima og arbejdsmiljø, potentielt farlige elinstallationer, skimmelvækst, 
manglende opvarmning og isolering, manglende varmt vand i puslerum samt generelt behov for 
administration, vedligehold og renovering ud over driftsoverenskomsten. Besigtigelsen tog 
udgangspunkt i besigtigelsesnotat af 8. juni 2017 udarbejdet af BG Property Management. 

Der på denne baggrund fra starten af mødet generel enighed om, at bygningen er meget langt fra 
at lever op til Københavns Kommunes standarder for institutioner og at det er nødvendigt, at BUF 
og KEID samarbejder koordineret med henblik på at få en renoveringsplan for bygningen på plads 
inden budgetforhandlingerne til foråret 2022. 

I forbindelse med besigtigelsen blev der umiddelbart identificeret følgende renoveringsopgaver: 
• Der skal undersøges for skimmelsvamp og saneres
• Køkkenet skal skiftes
• Vinduer og døre skal skiftes
• Der skal isoleres gulve og vægge
• Vandrør og afløb skal gennemgås og om nødvendigt skiftes
• Taget skal gennemgås og om nødvendigt skiftes
• El-installationer skal gennemgås og om nødvendigt skiftes
• Ventilationsarmaturer bør rengøres
• En ventilationsekspert bør undersøge om anlægget I anlæggene er korrekt indstillet og

afbalanceret i forhold til de enkelte rum. I den sammenhæng bør det afklares, om
ventilationskanaler mv. trænger til rensning og /eller udskiftning.

• Centralvarmeanlægget skal gennemgås for driftsfejl og fejl på termostater - og i givet fald
udbedres for fejl og utilstrækkelig mulighed for passende opvarmning af bygningen.

• Målinger af bygningen for mangelfuld isolation - især i gulv

Henset til bygningens stand, alder og omfanget af renoveringsopgaver var der i øvrigt enighed om, 
at det vil være mest hensigtsmæssigt helt at udskifte bygningen fremfor at totalrenovere, men at 
der var behov for en hurtig indsats, med henblik på at rette op på de mest akutte forhold. 

Den hurtige indsats:
Det blev aftalt, at Jens Svane fra KEID allerede i uge 24, sammen med institutionen/bestyrelsen vil 
gennemgå bygningen med henblik på at udbedre de mest akutte forhold inden sommerferien. 



Referat 

Denne indsats løftes indenfor KEIDs budget, og afhjælpningen af de konkrete forhold vil i relevant 
omfang blive ledsaget af handlingsanvisninger, med henblik på at sikre de bedste rammer for børn 
og personale i dagligheden. Centerchef, John Dahl-Pedersen er ansvarlig kontaktperson i denne 
forbindelse. 

Den langsigtede løsning: 
Det blev aftalt, at KEID inden august vil få formaliseret lejeforholdende for bygningen ved 
Bygningsstyrelsen1 samt afklaret mulighederne for at etablere en ny bebyggelse på grunden. I den 
forbindelse var bestyrelsen positivt indstillede overfor en mulig overdragelse af bygningen til 
Københavns Kommune. Centerchef, John Dahl-Pedersen er ansvarlig kontaktperson i denne 
forbindelse. 

Herefter, og i dialog med KEID og institutionen, vil BUF få en bevilling på plads til dækning af 
administrations- og renoveringsomkostningerne forbundet med at løfte bygningen op til 
standarderne for en moderne institution. Såfremt der bliver tale om et forslag der indebærer 
nybyggeri inddrages også TMF. Det er hensigten, at renoverings- og budgetforslag for bygningen 
på denne baggrund vil være klar inden til budgetforhandlingerne i marts 2022. Centerchef, Mette 
KildeCorfitzen er ansvarlig kontaktperson i denne forbindelse. 

FOBU, institutionen og bestyrelsen stiller sig til rådighed for BUF og KEID i relation til ovenstående 
og det blev aftalt at holde en løbende dialog. 

1 Kontakt:' 



Ministeriernes Børnehus 

Kære 

Tak for din mail af den 3. november 2021 vedrørende vuggestueafdelin
gen af Ministeriernes Børnehus på Frederiksholms Kanal 28D, hvori du 
udtrykker bekymring for institutionens fremtid. 

På baggrund af din henvendelse har min forvaltning været i dialog med 
Økonomiforvaltningen (Københavns Ejendomme og Indkøb, KEID), der 
er ansvarlig for Københavns Kommunes bygninger. KEID's vurdering er, 
at bygningen er utidssvarende, og at løbende renovering ikke vil sikre en 
brugbar og tidssvarende institution. Der er behov for en større investe
ring i form af en nyopførelse, hvis børnene skal have ordentlige fremtids
sikrede forhold. 

Institutionen ligger på en grund, der er ejet af Bygningsstyrelsen, og KEID 
har derfor rettet henvendelse til styrelsen for at afsøge de forskellige mu
ligheder. Under dialogen med Bygningsstyrelsen er det blevet klart for 
KEID, at Styrelsen ønsker, at en fremtidig løsning omfatter opførelse af et 
større byggeri, der foruden institution også kan rumme kontorfaciliteter. 

Pt. fortsætter KEID dialogen med Bygningsstyrelsen med henblik på at af
søge mulige løsninger, og jeg vil bede dem om, at de holder jer løbende 
orienteret og i videst muligt omfang inddrager jer, hvor det er relevant. 
Uanset hvilken løsning, der landes på, så er der fra Børne- og Ungdoms
forvaltningens side samme fokus på at bygningen overholder de krav, der 
stilles i forvaltningens funktionsprogram, når der opføres institutionsfa
ciliteter. 

KEID har lovet at vedligeholde institutionens bygning, så den kan fungere 
og anvendes, indtil der er fundet en løsning. 

Jeg håber, at mit svar har kunnet forsikre jer om, at der på ingen måde vil 
blive gået på kompromis med kvaliteten af dagtilbuddet, og at der fortsat 
arbejdes målrettet på at finde en løsning hurtigst muligt. 

Venlig hilsen 

Jesper Christensen 
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Til:

Cc:

Borgmesteren for BUF (borgmester@buf.kk.dk)
XXxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx Morten Østergaard Jensen (oester@kk.dk), Torsten Bak 
(torsba@kk.dk), Mette Kilde Corfitzen (zq73@kk.dk), Helge Vagn Jacobsen (hj@kk.dk), John Dahl-Pedersen 
(johnda@kk.dk), Tommy Dan Olesen (tommyo@kk.dk), Sandy Haremst (GT3J@kk.dk), Thomas Hermann Lang 
(RB3C@kk.dk), Torben Pilgaard (C41G@kk.dk), Jens Svane (jsvane@kk.dk),XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 
XXXXXXXXXXX Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen (Tommy_Petersen@kk.dk), anne_hede@kk.dk 
(anne_hede@kk.dk), Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen (Gorm_Gunnarsen@kk.dk), 
jens_kristian_lutken@kk.dk
(jens_kristian_lutken@kk.dk), Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen (Klaus_Mygind@kk.dk), Knud Holt 
Nielsen (Borgerrepræsentationen (Knud_Holt_Nielsen@kk.dk), Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen
(Laura_Rosenvinge@kk.dk), Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen (Sofie_Seidenfaden@kk.dk), Niko 
Grünfeld (Borgerrepræsentationen (Niko_Grunfeld@kk.dk), Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen
(Helle_Bonnesen@kk.dk), Jakob Næsager (Borgerrepræsentationen (Jakob_Naesager@kk.dk), 
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Titel: Bevar vuggestuen i Frederiksholms Kanal 28D

Sendt: 24-11-2021 21:26

Bilag: Svar til formand for Ministeriernes Børnehus fra børne- og ungdomsborgmester - Institutionens fremtid.pdf;
Referat af møde vedrørende besigtigelse af Frederiksholms Kanal 28D - KEID, BUF, FOBU og Ministeriernes
Børnehus (1).docx;

Kære Jesper 

Tak for din mail.  Som du ved er handler det om børnenes institutionsbygning med tilhørende legeplads på

ejendommen og jeg er derfor oprigtigt ked af, at du umiddelbart ikke viser nogen interesse for at bevare

deres plads i byen. Til din orientering har vi ingen interesse i, at afstå vores institution til bygningsstyrelsen,

at vores institutionsdrift bliver overflyttet til en statslig kontorbygning eller at der sker en yderligere

fortætning af Ejendomsstyrelsens nuværende virkelig grimme og børnefjendtlige statslige bebyggelse

omkring institutionen.  Vi har ikke givet KEID mandat til at føre sådanne drøftelser på vores vejne og er

derfor meget interesserede i at høre 

1. om KEID har fået formaliseret vores fremadrettede rettigheder til bygningen på grunden i dialog med

Ejendomsstyrelsen som aftalt, eller

2. hvilke knaster KEID ser ift. at få formalia på plads med henblik på en afklaring af, om der med respekt

for børnenes fremadrettede ejerskab over bygningen kan blive tale om en totalrenovering eller en

udskiftning af de nuværende rammer for vuggestuen.

Disse spørgsmål har jeg første gang stillet KEID den 23. september i år, men har trods flere rykkere endnu

ikke modtaget noget svar, hvorfor vi efterhånden er ved at miste håbet om at blive tilgodeset i dette års

budgetforhandlinger, som jeg går ud fra er i fuld gang med at blive tilrettelagt.

Umiddelbart er vi bange for at ende i en studehandel, hvor KEIDs besparelser på vedligehold af vores

bygning gennem 70år munder ud i endnu en spareøvelse, der på bekostning af børnenes plads i byen alene

tilgodeser Bygningsstyrelsens statslige interesser. Vi er med på, at Bygningsstyrelsen har modsatrettede

interesser i forhold til anvendelsen af ejendommen og er derfor interesserede i at høre om hvordan vores

juridiske interesser bliver varetaget af KEID. 

Vi er allerede bekendt med Ejendomsstyrelsen som udlejer og kan forsikre om, at de heller ikke har nogen

interesse i at tilbyde gode rammer for kommunal institutionsdrift i deres bygninger. Vi har således en

verserende konflikt omkring indtrængning af vand gennem lofterne i den del af institutionen, der ligger i

Vester Voldgade 123. Konflikten/Vandskaden har eksisteret i over 7 år og giver jævnligt problemer med

skimmelsvamp mv. og det er en kontinuerlig kamp at få Bygningsstyrelsen til at forholde sig nogenlunde

konstruktivt hertil.  
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Såfremt der fremadrettet skal være nogen form for fremadrettet dialog med Bygningsstyrelsen omkring en

win-win-win løsning vedrørende vores bygning, må dette som minimum ske med respekt for vores fortsatte

ejerskab af bygningen og desuden forudsætte, at Bygningsstyrelsen begynder at tage deres nuværende

udlejerforpligtelser for institutionen i Vester Voldgade 123 seriøst, samt at vi som institution er den del af

drøftelserne. 

Jeg kan kun understrege, at vi alene er interesserede i en renovering eller udskiftning af børnenes

nuværende ramme for vuggestuen i FK 28D og at dette var  baggrunden for de handleplaner vi blev enige

med BUF og KEID om på mødet den 9. juni 2021.

Såfremt det tjener institutionens og børnenes interesser bedre at overdrage bygningen til Bygningsstyrelsen

eller en privat investor er vi selvsagt interesserede i KEIDs input hertil, men det er desværre ikke en dialog vi

pt. har tillid til, at KEID varetager i vores interesse.

Vi ser frem til at modtage en snarlig tilbagemelding på ovenstående spørgsmål. 

De bedste hilsner 

XXXXXXXXXXXX 

__________________________

XXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXX

From: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>

Sent: Tuesday, November 23, 2021 15:27

To: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Subject: SV: Bevar vuggestuen i Frederiksholms Kanal 28D

Kære XXXXXXXXXXXXXX

Jeg har vedhæftet svar fra børne- og ungdomsborgmester Jesper Christensen.

Med venlig hilsen

Lene Andreasen

Borgmestersekretær

Ledelsessekretariatet

_________________________________________

KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Center for Politik og HR

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sendt: 5. november 2021 16:39

Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>

Cc: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX Morten Østergaard Jensen <oester@kk.dk>; Torsten Bak

<torsba@kk.dk>; Mette Kilde Corfitzen <zq73@kk.dk>; Helge Vagn Jacobsen <hj@kk.dk>; John Dahl-Pedersen 

<johnda@kk.dk>; Tommy Dan Olesen <tommyo@kk.dk>; Sandy Haremst <GT3J@kk.dk>; Thomas Hermann Lang 

<RB3C@kk.dk>; Torben Pilgaard <C41G@kk.dk>; Jens Svane <jsvane@kk.dk>; Ministeriernes Børnehus

<post@miniborn.dk>; XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk>;
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anne_hede@kk.dk; Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>;

jens_kristian_lutken@kk.dk; Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen

(Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen)

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Niko

Grünfeld (Borgerrepræsentationen) <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen)

<Helle_Bonnesen@kk.dk>

Emne: Re: Bevar vuggestuen i Frederiksholms Kanal 28D

Kære Jesper

Her videresendt mail til borgerrepræsentationen efter aftale med Lene Andreasen. Jeg håber, at du kan

hjælpe os med at bevare vores vuggestue.

Rigtig god aften.

De bedste hilsner

       XXXXXXXXXXXX

__________________________

XXXXXXXXXXXXXXX
VXXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXX

From: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sent: Wednesday, November 3, 2021 08:27

To: anne_hede@kk.dk <anne_hede@kk.dk>; Gorm_Gunnarsen@kk.dk <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>;

Helle_Bonnesen@kk.dk <Helle_Bonnesen@kk.dk>; jens_kristian_lutken@kk.dk <jens_kristian_lutken@kk.dk>; 

Klaus_Mygind@kk.dk <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud_Holt_Nielsen@kk.dk <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; 

Laura_Rosenvinge@kk.dk <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko_Grunfeld@kk.dk <Niko_Grunfeld@kk.dk>;

Sofie_Seidenfaden@kk.dk <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy_Petersen@kk.dk <Tommy_Petersen@kk.dk>

Cc: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX; Morten Østergaard Jensen <oester@kk.dk>; Torsten Bak

<torsba@kk.dk>; Mette Kilde Corfitzen <zq73@kk.dk>; Helge Vagn Jacobsen <hj@kk.dk>; John Dahl-Pedersen

<johnda@kk.dk>; tommyo@kk.dk <tommyo@kk.dk>; Sandy Haremst <GT3J@kk.dk>; Thomas Hermann Lang

<RB3C@kk.dk>; Torben Pilgaard <C41G@kk.dk>; Jens Svane <jsvane@kk.dk>; Ministeriernes Børnehus

<post@miniborn.dk >;XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Subject: Bevar vuggestuen i Frederiksholms Kanal 28D

Til Borgerrepræsentationen 

Vi skriver til jer, idet vi har store vedligeholdelsesproblemer med den ene af de bygninger, som
Ministeriernes Børnehus er beliggende i; Frederiksholms Kanal 28 D. 

Bygningen ejes af Ministeriernes Børnehus og grunden tilhører staten. 

Børne- og Ungdomsforvaltningen betaler en del af de bygningsmæssige udgifter, i forbindelse med
institutionsdrift, jf. driftsoverenskomstens bestemmelser om indvendigt vedligehold. Disse midler meldes
ud i børnehusets årlige budget. Problemet er, at vores gamle og utidssvarende bygning medfører stigende
udgifter til løbende renovering, som ikke bliver dækket gennem driftsoverenskomsten, og som børnehuset
derfor har uforholdsmæssigt store administrative og økonomiske udgifter til at få dækket; midler som ellers
burde gå til børnepasning. 
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Som det fremgår af vedhæftede referat, er der dokumenteret et vedligeholdelsesefterslæb for
ejendommen. Et efterslæb, der på ingen måde kan dækkes af de beløb, som institutionen modtager i
vedligeholdelsestilskud fra Børne- og Ungdomsforvaltningen. 

BUF og KEID deler på denne baggrund vores opfattelse af, at der bør foretages en gennemgribende
renovering af bygningen. Ved besigtigelse af bygningen den 9. juni 2022 kunne BUF og KEID da også med
egne ord konstatere, at bygningen langt fra lever op til Københavns Kommunes standarder for institutioner,
og at det er nødvendigt, at institutionen, BUF og KEID samarbejder koordineret med henblik på at få en plan
for renovering af bygningen på plads inden budgetforhandlingerne til foråret 2022 jf. vedhæftede referat
fra mødet. 

Henset til bygningens stand, alder og omfanget af renoveringsopgaver var der i øvrigt enighed om, at det vil
være mest hensigtsmæssigt helt at udskifte bygningen fremfor at totalrenovere, men at der var behov for
en hurtig indsats, med henblik på at rette op på de mest akutte forhold. 

På den baggrund blev det aftalt, at KEID i sensommeren ville afklare mulighederne for at etablere en ny
bebyggelse på grunden.

Imidlertid kan vi forstå, at KEID ikke som lovet har afdækket de muligheder, der er i forhold til
renovering/genopførelse af vores bygning, og at der heller ikke pt. arbejdes på, at afsætte midler til hel eller
delvis renovering heraf. Efter hvad vi har fået oplyst, er KEID uden at inddrage os alene gået i dialog med
Bygningsstyrelsen om at få afskaffet vores rettigheder til at have en selvstændig vuggestue-bygning på
grunden, til fordel for at Bygningsstyrelsen kan etablere et større kontorbyggeri der, hvor vores vuggestue i
dag ligger.

Vi føler os på denne baggrund som gidsler, da grunden til at vi står i denne situation er, at KK igennem de
mere end 70 år, vi har drevet en velfungerende institution i bygningen, ikke har afsat midler (som i ingen
midler) til løbende vedligehold og modernisering heraf. Til gengæld har kommunen sparet lejeudgifter på
mellem en halv og en kvart million om året, ved at vi selv stiller vores bygning til rådighed for kommunen. 

Vi kan ikke forstå, at vores ønske om at få tidssvarende rammer for institutionen skal medføre væsentlige
forringelser for børnenes og institutionens vilkår i Indre By, og håber derfor, at der er opbakning i
borgerrepræsentationen til at bevare børnenes rum i byen igennem institutionens rettigheder til at have en
selvstændig vuggestuebygning på grunden. 

Vi håber derfor, at borgerrådgivningen vil give KEID til opdrag at sikre de fremtidige rammer for vuggestuen,

så vi kan få gang i den renovering, som vi er blevet stillet i udsigt. 

Såfremt det ikke er muligt helt at udskifte bygningen håber vi, at vi i det mindste, at vi kan få afsat

tilstrækkelige midler til en fremadrettet løbende administration og renovering af bygningen, der over tid

kan løfte den op til Københavns Kommunes standarder for institutioner. 

De bedste hilsner 

XXXXXXXXXXXXXX 

XXXXXXXXXXXXX for ministeriernes børnehus 

__________________________

XXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXXXX
XXXXXXXXXXXXXXXXX
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Børne- og Ungdomsborgmesteren  

Ministeriernes Børnehus 

XXXXXXXXXXXXXXXXX 

Kære XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX

Tak for din mail sendt d. 24.11.21 vedrørende rammerne for Ministerier-

nes Børnehus på Frederiksholms Kanal 28D (vuggestuen).  

Københavns Ejendomme og Indkøb (KEID), er ansvarlig for Køben-

havns Kommunes bygninger, og min forvaltning har derfor været i dia-

log med KEID for bedst muligt at kunne svare på dine spørgsmål.  

KEID har orienteret mig om at: 

Vuggestuen er placeret i en bygning, som er ejet af Ministerier-

nes Børnehus. Bygningen er beliggende på en grund, som er 

ejet af Bygningsstyrelsen.  

Der foreligger ikke en skriftlig aftale imellem Ministeriernes Bør-

nehus og Bygningsstyrelsen omkring placeringen af bygningen 

på grunden. Yderligere findes der ikke en lokalplan, der foreskri-

ver, at der skal være daginstitution på arealet. Det er derfor 

KEID’s vurdering, at en sådan stiltiende aftale, af Bygningsstyrel-

sen kan opsiges med et rimeligt varsel. Det er en forudsætning 

for KEID, at der indgås en skriftlig aftale mellem parterne, inden 

der gennemføres en større investering i bygningen.  

Kommunens jurister har tidligere vurderet spørgsmålet, om der 

kan være tale om at Ministeriernes Børnehus har en hævdvun-

den ret ift. at have bygningen placeret på ejendommen. Det er 

KEIDs juridiske vurdering, at hævd må udelukkes.  

Under dialogen med Bygningsstyrelsen er det blevet klart for 

KEID, at Styrelsen ønsker, at en fremtidig løsning evt. omfatter 

opførelse af et større byggeri på grunden, der foruden institu-

tion eks. kan rumme kontorfaciliteter.  
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Børne- og Ungdomsborgmesteren 2/2 

KEID forsøger på bedst mulig vis at varetage Ministeriernes Bør-

nehus’ interesser, og KEID er i dialog med Bygningsstyrelsen for 
at afklare, hvad der er muligt at indgå aftale om. KEID oplever, at 

dialogen er konstruktiv og forventer at kunne vende tilbage til 

Ministeriernes Børnehus snarest. 

Jeg er enig i, at bygningen ikke er tidssvarende, og jeg bakker derfor op 

omkring KEIDs vurdering af, at der er behov for en større investering i 

form af nyopførelse af en bygning, hvis vi skal sikre ordentlige forhold 

for institutionens børn og personale. Jeg vil derfor undersøge mulighe-

derne for, at der i forbindelse med de kommende budgetforhandlinger 

i marts 2022 kan søges om midler til at starte en byggesag op.  

Jeg er opmærksom på, at Ministeriernes Børnehus ikke ser positivt på 

en evt. fortætning af bygningsmassen på grunden, og jeg har bedt KE-

IDs jurister tage jeres bekymringer med i dialogen med Bygningsstyrel-

sen. Jeg har desuden bedt KEID om løbende at holde jer orienteret og 

inddrage jer, når det er aktuelt.  

Jeg vil gerne forsikre jer om, at der i forbindelse med etablering af nye 

bedre rammer til Ministeriernes Børnehus arbejdes ud fra de samme 

krav til arealer, funktionalitet, uderum osv., der stilles til alle andre ny-

byggede institutioner i Københavns Kommune, og som er beskrevet i 

Børne- og Ungdomsforvaltningens funktionsprogram. Jeg vil bede 

Børne- og Ungdomsforvaltningen og KEID være særligt opmærk-

somme på, hvordan de bedst kan understøtte institutionen i processen, 

så vi sikrer de bedst mulige rammer i den kommende institution.  

Jeg håber, at vi i et samarbejde kan arbejde mod at etablere nye og tids-

svarende rammer for institutionen, og jeg håber på dit fortsatte enga-

gement.  

Med venlig hilsen 

Jesper Christensen 
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